
Várpa lo ta  Város  Ö n ko r má ny z at i  Képviselő- test i i lete  
8100 Várpalota ,  G á r d o n y i  G. u. 39.  Pf. :  76 

Tel . :  (88)  372-444 Fax:  (88)  371-506

J E G Y Z Ő K Q  N Y V

Készül t :  Várpa lo t a  Város  Ö nko rmány zat i  Képv i se l ő - t es tü le tének  1999.
június  30-án ( szerdán)  16,30 órai  kezdettel  a Po lgármester i  Hivatal  
földszint i  tanács termében  megtartot t  rendkívül i  ny i lvános  üléséről .

Jelen vannak :  Leszkovszki  T i b o r  po lgármester ,
T ö r zs ö k  Káro l y  a lpolgármester ,  
dr.  Fekete Antal  János  j e g yz ő ,
Péter  Istvánné al j egyző ,

dr.  Bari cza  Sarol ta,  
dr.  Dancsó  Már ia  Éva 
Do mo ko s  István,
Fazekas István,
J á m b o r  Atti la,
Saj tos  János,  
dr.  Szabó  Gyula ,
Vámo s i  T i b o r  képvise lők

M ad ar as  Annamár ia ,
S o mo gy i  J. Lászlóné,
Tu l ipánt  László i rodavezetők ,
Mát éné  dr.  Ignácz Ani ta  gyámhivata l  vezető j e ,  
János iné  Izsó I ldikó közigazgatás i  szaktanácsadó ,  
Szabóné  Czi fra Me l i nda  f őe l őadó ,
Tavasz iné  Engi  Mar ianna  titkár,

Nagy Erzsébet  Andr ea  j e g y z ő k ö ny v ve ze t ő

T á vo l ma r ad á sá t  beje lentet te :
Bátor  Antal ,  Csővár i  János,  dr.  Szőke László,



L e s z k o v s z k i  T i b o r :
Tisztelettel  köszöntöm a Képvise lő - testület  tagjai t  és a j e l en l évőket !  
Me gá l l ap í t o m,  hogy  10 fő van j e len,  a testület határozatképes .  Három 

nap i rend i  pontra tennék j avas latot ,  ami a me gh í vó ban  is szerepel  . Ez egyben 
tárgyalás i  sorrendet  is j e lent .

J A V A S O L T  N A P I R E N D :

/ . /  A Várpalota Szent István út 7-9. és a Várpalota Honvéd út 3. 
szám alatti ingatlanok értékkülönbözet nélküli cseréje (202.)

2./ A Várpalotai Ipari Park Kft. további működése (203.)

3./ Határozathozatal a távfíítés és használati melegvíz szolgáltatás 
vonatkozásában (204.)

Kérdések, bejelentések

L e s z k o v s z k i  T i b o r :
Aki  a j avaso l t  nap i rend i  pontokat  e l f ogad ja ,  kérem szavazzon!

A Képviselő-testület 10 igen szavazattal a javasolt napirendi pontokat 
elfogadta.

1./  A Vá rp a l o t a  Szent  István út 7-9.  és a Várpa lo ta  Honvéd  út 3. szám alatti 
ingat lanok  ér t ékkül önböze t  nélküli  cseré je  (10-)

L e s z k o v s z k i  T i b or :
Te g na p  Jenei  Zo l tán  rendőrezredes  az Országos  Re n d őr f ők a p i t án y sá g  

gazdasági  f ő i gazg at ó ja ,  Kiss Mihály  rendőrezredes  a Veszprém Megye i  
Re n d ő r f ő k a p i t á n y s á g  vezető j e ,  Kiss Béla alezredes a Veszprém Megyei  
R e n d ő r f ő k a p i t á n y s á g  gazdasági  i gazgató ja  és Cs i zmadia  Imre alezredes a 
Vá r pa lo t a i  Re n d ő r ka p i t á n ys á g  mb.  vezető j e ,  Várpa lo t a  Város  
Ö n k o r m á n y z a t a  képvise letében Fazekas István,  D omo k os  István és én 
ve t tünk  részt a 146/1999.  (V.13 . )  számú,  a város i  r e ndő rkap i tányság  
elhelyezése t árgyában  hozot t  határozatban  foglal t  f el tételek részletes 
megtárgya lásán .  Az  emlékeztetőben me gf oga lmazo t tak  t ükröz i k  az ő 
á l láspont jukat ,azaz ,  hogy  na g yo bb  valósz ínűséggel  vá l la l junk  garanciát  
arra,  ho g y  2001- ig  a rend őr kap i t ány sá g  épülete l e r e nd ez őd jö n ,  az eredeti  
m egá l l apodás  fe lál lásában tart ják i ndo ko l tn ak  elkészíteni .  A mostani  
n a g yc s om a go s  a l ternat ívában sok a résztvevő.  Náluk ez a fő k o nc ep c i ó ,  az 
If jú sági Ház átépítése,  2001-2002.  ütemre el van f ogadtatva  a
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Belügyminisz tér iumig .  Feltételezik,  hogy 2004-2005.  vagy szélső esetben az 
egész k once pc ió t  szétbont ják .  Kérdés  az, hogy az eredeti  n y om v o n a l o n  a 
szerződés  megköttessen,  az ér tékkülönbözet  nélküli  cserét ezen dokumentum 
alap ján ,  hogy a kivitelezési  tervek engedélyeztetését  meg i nd í thassák  és az ősz 
f o lyamán készülő köl tségvetésbe  így be tud ják  építeni .  Az  emlékeztető  azt is 
tükröz i ,  hogy a Váro sház ának  az a l ternat ívá ját  megtárgya l ja .  Megkérem 
D omo ko s  István képviselő  urat,  hogy mo nd j a  el az észrevételeit .

D o m o k o s  István:
Te gnap  egy kicsit  meglepődtem,  hogy ilyen gyorsan kellett ezzel 

kapcso l atban  tárgyalni .  Meg  kellett volna várni ,  hogy m e g j ö j j ö n  Bátor  Antal  
képv i se l ő társunk is, mert  ő is érdekelt  ebben a kérdésben.  A tárgyalásokon 
én is részt vettem,  de én azzal a gondo lat ta l  nem értek egyet ,  hogy MA 
határozat  egyéb pont ja i ra  hivatkozva Felek megál lap í t j ák ,  hogy a 
t öbbrész tvevős  real izálás veszélyezteti  az új kapi tányság be látható  időn 
belül i  k ia lakí tását . ”  Nekem az volt  a vé l eményem,  hogy m a j d n e m  csak 
ul t imátumszerűen j ö t t e k  ide a rendőr  urak és azt mondták ,  ha nem sikerül 
Várpa lo t án  rendőrséget  kialakítani ,  akkor  lehet,  hogy csak r end őr őr s  lesz 
Várpa lo t án .  Ezzel én igazán nem tudok  mit kezdeni ,  ez a faj ta stílus nekem 
soha sem tetszett.  Végső  soron én most  is azt m ond om ,  hogy kár vol t  ilyen 
gyorsan össze j önni ,  meg kellett volna várni  Bátor  Antal  képvise lő  urat,  lehet,  
hogy  neki más e lképzelése is lett volna.  Csak abban tudtak g on do lk od ni ,  
hogy  az I f júsági  Házban készül jön el az új rendőrségi  épület ,  ami  200 millió 
Ft beruházást  j e l entene .  Viszont  ha mi azt mond juk ,  hogy 100 mil l ióért  
megvenné  a je lenleg i  Városházát ,  és rákölt  50-60 mil l ió Ft -ot  erre az 
épületre ,  akkor  50 mil l ió Ft-ot  meg tud takarí tani .  Erre azt mo nd ták ,  hogy a 
gyorsaság  a fontos ,  a pénz az nem számít .  Én az emlékeztetővel  sem értek 
egyet .  Nehezen védhető  ez az ál láspont ,  ennek biztos lesz még nyilván 
f o lytatása,  mert  50 mi l l ióval  t öbb  vagy kevesebb,  nem egy e lhanyagolható  
kérdés.  Logikus ,  ha az első határozatunk  érvénybe  jut ,  meg lehet  kötni  az 
első megál lapodást .  Azt  mondták ,  hogy ezért az épületért  csak a kko r  f izetnék 
ki azt a 80 % - o t ,  ha t u l a jd onb a  kerül  - ezzel egyet  tud ok  érteni .  A 
Po lgármester i  Hivatal  épületét  lehet értékesí teni  és azt a pénzt  be lehet 
f orgatn i  az új Po lgármester i  Hivatalba.  Istmétlem,  hogy Bátor  képvise lő  úr is 
érdekel t  az ügyben,  talán ő is egy kicsit  másképpen o ldot ta vo lna  meg.  A 
határozat i  javas lat  e l f ogadásakor  én t ar tózkodni  f ogok.

F a z e k a s  I s tván :
N a g y j áb ó l  D omo k os  képviselő úrral  egyetértek és va lóban úgy tűnik a 

d o l og ,  de vé g er e dm ény b en  én mást olvastam ki ebbő l  az egészből .  Nekik 
nagyon  nagyon lényeges az, hogy az épí tkezést ,  i l letve az átalakítást  úgy 
t u d j á k  megvalós í tani ,  hogy közben a rendőrség  műk ödé se  nincs 
veszélyeztetve,  tehát minden maradhat  a helyén.  Ha a nagy termet  elkezdik 
átalakí tani ,  akkor  semmifé le  p rob l éma  nincs.  Ha ezt az épületet  veszik meg,  
a kko r  ez akadál yba  ütközik.  Az  egyik fő i nd ok uk  ez volt ,  én l egalábbis  ezt 
éreztem ki belőle  és azért  van az a mondat ,  hogy a több  szereplőssel  gond j a i k  
vannak.

A másik do log ,  amit  én még kiolvastam a mo ndat a i kbó l  az az, hogy végső 
soron  ebben az esetben az akár  200 mil l ió Ft-ba is kerülhet  az idei és j ö v ő
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áron számolva,  v ég e re dmé ny be n  2000-01-ben  már ott r end őr kap i t ány sá g  
működne .  Ha ez a t öbb l épc sős  do log  volna,  abban az esetben csak akkor  
ál l í tatnának neki.  Ez keretszerződés  a lapján j ö n  létre,  elvi leg maga az épület 
nem kerül  neki pénzébe ,  csak az átalakítás.  A Fő igazgató  úr igen nagy 
hata lommal  bír,  egy személyben dönthet  i lyen komol y  összegeknek  a sorsáról  
és úgy néz ki, hogy  ezzel szeretne is élni.  Ok  kereken k i j e lentet ték  azt,  hogy 
ha esetleg ez a szerződés  nem j ö n  létre és nem t udunk megegyezni ,  akkor  
csak egy rendőrőrs  lesz Várpalotán.

L e s z k o v s z k i  T ib o r :
K i ne k  van kérdése?  Vi tára bocsátom.

J á m b o r  Att i la:
Én ugyan nem vet tem részt ezen a tárgyaláson és olyan s z em po n tb ó l ,  hogy 

zsarolási  do l og  vagy  sem,  nem tudom megítélni .  De azt el tud om képzelni ,  
hogy aki  egy kicsikét  is ismeri  a hivatal  vá l tásának k o nc ep c i ó já t ,  az láthat ja 
azt,  hogy  esetleg i dőben  eléggé e lhúzódhat ,  akár  3 év is lehet.  M e g  vagyok  
róla gy őző d ve ,  hogy  ennyi  ideig a kérdés e ldöntésében f e l szabadul  ez az 
épület  és b i r t okba  vehető  lesz. Természetesen ezt meg lehet várni ,  még akár 
r e n d ő rő rs ö t  is l é t rehozhatnának,  ez furcsán venné ki magát  egy olyan 
településen,  amelyik  egyébként  is r é g i ók özp ont ké nt  üzemel.  Én azt m o nd o m,  
kivételesen szavazzuk meg azt, amit már  egyszer e l f ogadtunk  és í r juk  alá a 
szerződést .

L e s z k o v s z k i  T i b o r :
Nem te lepülésnagyság  kérdése,  r endőrség  szervezeti  á l l ományának  

munkahe ly i  és egyéb feltételei .  Kapi tány  úr a szervezeti  f o rmár a  javas latot  
tesz és pánikszerűen ha az o l c sóbb ,  be tudja  b izonyí tani ,  hogy  szakmai lag 
ugyano l yan  hatékony,  akkor  j ó v á h a g y j á k  és végreha j t ják .

J á m b o r  Att i la:
Úgy g o n do l o m ,  ha komolyan  g o n do l j u k ,  hogy Várpa lo t ára  b í róság  és 

ügyészség kerül j ön ,  ak ko r  egy őrsi szintű rendőrség i  el járás ezt ki fe jezetten 
nem j ava l l ja  majd .

L e s z k o v s z k i  T i b o r :
De nem is támassza alá.

T ö r z s ö k  Káro l y :
G o n d o l j u k  végig,  hogy  milyen f o r r ás ok  ál lnak rende lkezésünkre  a majdani  

Váro s ház a  kialakí tásához .  Én azt m o n d o m ,  hogy  az nem biztos í ték 
s zámunkra ,  hogy Várpa lo t án  r end őr kap i t ány sá go t  lehet kialakí tani ,  ugyanis 
nem ismerek olyan pályázatot ,  ahol  pályázni  lehetne a Városháza  
kialakí tására és forrást  lehetne kapni .  Lehet ,  hogy  ki írásra kerül  a j ö v ő b e n ,  
de i lyet még nem láttam.

Forrásként  j e l ö l t ük  meg a j ap á n  hitel - részbeni  vagy egészbeni  - 
t ör lesztésének elengedését .  A M a g y ar  K o r m á n y  nem fog be lemenni  a j apán  
hitel tör lesztésének elengedéséhez,  ami nem megélhetésre ,  a város 
f enntar tásához ,  üzemeltetéséhez,  hanem egy városháza építésére szolgálna.  A 
M a g y a r  K o r m á n y  azt is mo nd hat ja ,  hogy  van nekünk egy Városházánk ,
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é l jünk ott,  ahol  vagyunk.  Olyan f o rrások  vannak  megje lö lve ,  amik roppant  
b i zonyta lan  f orrások ,  ez a / m e gval ósulás— megval ósul ást ,  hogy  ide a 
kapi tányság  átkö l tözhet ,  nagyon bizonyta lanná teszi.  Én meg tud om érteni 
azt az á l láspontot ,  hogy  nem t ámogat ja  az Országos  Re n dő r f ő ka p i t á ny s ág ,  a 
Be lügyminisz tér ium,  mert  a real itását nem lehet látni ennek a d o l o gnak .

V á m o s i  T i b or :
Tisztelt  Képvise lő - testület !  Ha én szerződést  kötök  valakivel ,  és 

real izál ja határ időre ,  akkor  még tartom vele a kapcso latot  és ha ez 
szerződés ,  ami  a város  érdekében van és ő meg szóban e lmo nd ja ,  
tett lépéseket  és magasabb  f ó r u mo k on  lobbizo t t .

L e s z k o v s z k i  T i bo r :
Mi t  ért az alatt,  hogy  szóban e lmondta ,  hogy  már  tett l épéseket?

V á m o s i  T i b o r :
Azt  értem alatta,  hogy  egy évvel  ezelőtt  határozatot  hoztunk,  hogy  átad juk  

a r endő r sé g ne k  csere f o r má j áb an  ezt az elképzelést .  Ennek szel lemében 
átnézték az épületet ,  megterveztet ik  ebben az évben,  tehát tet tek lépéseket  
magasabb  f ó r u m o k o n ,  hogy Várpa lo t ára  va lami lyen pénzösszeget  
i dehozzanak.  Tehát  real i tásra alakult  a do l og ,  hogy abbó l  az I f júság i  Házból  
kapi tányság  lesz. Jött  igaz lényegesen j o b b  ajánlat ,  hogy ha ezt nézzük,  de 
úgy érzem,  hogy  a rendőrségge l  szemben ez nem lett volna egy " f a i r "  dolog.  
Ezért  ag gá l y os ko d tu nk  mi eddig is ennek a határozatnak a f e l rúgásával .  Úgy 
érzem,  hogy most  szerencsére  minél  e l őbb  j ö t t e k  és e l f o g a d j á k  ezt 
szerződésként  és kötelez ik magukat ,  hogy két éven belül ,  2001-ben  elkészül a 
kapi tányság .  Én nagyon örülök  neki és ne habo zzunk  ezzel,  hanem kössük 
meg a szerződést  és l ép jünk e l őbbre ,  mert  így az ő e lképzelésük is 
real i zálódhat .  Ő k  is megsér tődhetnek  és valósz ínű,  hogy az Örs ügy azért  j ö t t  
be,  hogy ha mi v i sszalépünk egy határozattó l ,  akkor  ők is m o n d j a n a k  erre 
valamit .

L e s z k o v s z k i  T i b or :
Ál ta lában várpa l o ta i  r end őr ö k  d o l go zn ak  a r e n dő rkap i t ány sá go n ,  erre is 

g o n do l j u nk ,  ezt mo ndt a  a R e n d ő r f ő ka p i t á ny  úr.
Várpa lo t a  a hasonló  helyzetű kapi tányság  körében előkelő,  a besoro lásban  

az első három helyen bent van.  Innentől  nem mindegy ,  hogy  nagyon  nehezen
6-7 év alatt f e lépí tet tünk valamit ,  van egy megvalós í thatóság i  tanulmány 
e l f ogadva ,  a középtávú k o n c e p c i ó j u k b a n  bent  van.  Most  a középtávú 
k o n c ep c i ó  a lap ja  nem az volt ,  hogy ezt ne cs inál juk,  mert  ott van a másik 
a l ternat ív  javas lat .

T o v á b b i  vé l emény ,  észrevétel?

T ö r z s ö k  Kár o l y :
Érdekesnek  találom,  hogy Do mo ko s  István képviselő  úr nem írta alá az 

emlékeztetőt .  Az  emlékeztető  egy do l ogra  szolgál ,  hogy v i ssza igazo l ja ,  hogy 
arról  esett szó a tanácskozáson ,  ami az emlékeztetőben le van fektetve.  Ha 
nem erről  vol t  szó,  akkor  j o g o s ,  hogy nem írta alá, de ha ez v q I í  a 
tárgyalásnak a lényege,  aor.ról-beszél ni fog^

azt ő nem 
egy olyan 
hogy  már
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L e s z k o v s z k i  T i bo r :
Mi nt  a Jogi  és Ügyrendi  Bizottság e lnökének m o n d om  D omo k os  képviselő 

úrnak,  hogy ezt véleményel téréssel  kell hozzátenni  és úgy aláírni .
Ki  kíván még vé leményt  alkotni ?

Dr.  B a r i c z a Sarol ta:
Én azt szeretném mondani ,  hogy én úgy f ogom fel a magam számára és 

ezért  tudom e l f ogadni  ezt az egészet,  ha azt m ond juk ,  hogy a város  polgárai t  
szo lgál ja  ez a rendőrség ,  akkor  most  mi miért  ne segí tsük a r endőr ségünknek  
az ügyét ?  Ez most  úgy néz ki, hogy a rendőrségnek  a f e l sőbb  vezetése pénzt 
biztosí t .  Nyi lvánvaló  az idő múlásával  ugyanez  a kérdés már  nem biztos,  
hogy  ugyanebben  a mederben  tud haladni .  Hiszen m i nd ny á j an  tud juk ,  hogy 
ami megy az egyik p i l lanatban,  az nem biztos,  hogy  a más ikban ugyanúgy  áll. 
Én ezt így el tudom f ogadni  annál  is inkább,  mert  régen is így döntöt tünk.

L e s z k o v s z k i  T i bo r :
K ív án - e  még valaki  vé leményt  alkotni ?  Z á r o m  a vitát.
Aki  a határozat i  j avas lato t  e l f ogadja ,  kérem szavazzon!

A Képviselő-testület 8 igen szavazattal, 2 tartózkodás mellett a következő 
határozatot hozta:

228/1999. (VI.30.) számú képviselő-testületi határozat:

Vá rp a l o t a  Város  Önk or má ny z at i  Képvise lő - testülete  megál lap í t j a ,  hogy a 
várpa l ot a i  r end őr kap i t ány sá g  elhelyezése tárgyában 149/1998.  ( V I I . 02. )  szám 
alatt meghozo t t  határozatában  foglalt  fel tételek tel jesültek.

Felhatalmazza Leszkovszki  T i b o r  po lgármester t  a Várpa lo ta  Szent  István út
7-9.  szám,  va lamint  a Várpa lo ta  Honvéd  út 3. szám alatti  ingat lanok 
é r t ékkül önböze t  nélkül i  csereszerződésének aláírására.

Felelős:  Leszkovszki  T i b o r  po lgármester

H at ár i dő :  döntés meghozata látó l  számított  15 napon belül

2. /  A Várpa lo ta i  Ipari  Park Kft .  t ovább i  működése  (203. )

L e s z k o v s z k i  T i b or :
Egy határozat i  javas lat  áll e lőttünk,  ami úgy kezdődik ,  hogy  az 5 mill ió Ft- 

ból  10 % - o t  a Kft .  ma reggel i  á l láspont ja  szerint  megkapta ,  tehát 500.000, -  
Ft -ot .  Javas latom,  hogy  az 1.) pontban  ne 3 . 800.000, -  Ft, hanem 3.300.000, -  
Ft szerepel j en.  Az alapító  okirat  tartalmazza,  hogy az I N V O R G  Rt.  - a 
társasági  szerződést  m o n d o m  - 10 % - k a l  rendelkezik.  Ma délután 14,15 órai  
közlés szerint az I N V O R G  Rt. képv ise lő j e  holnap azzal lesz fe lhatalmazva,  
hogy  a másik négy alapító j á ru l j o n  hozzá,  azaz az 500 .000, -  Ft-os
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törzsbetét jé t  külsőnek eladhassa,  magyarul  kilép és j ö n  valaki  más helyette,  
pénzügyi  befektető .  Az e l őbb  felhívott  Csapó  úr és azt mondta ,  hogy ő 
megtar t ja  az 500.000, -  Ft-ot ,  ha Várpa lo ta  többségi  t u l a j do no s  kíván lenni,  
akkor  ne 3,3 mil l ió Ft-ot  f izessen be, hanem 2,8 mill ió Ft-ot  és vegye meg az 
I N V O R G  Rt - j ét .  így a 2,8 mi l l i óhoz  hozzáadunk  500 eFt -ot ,  k apunk  3,3 
mil l ió Ft-ot ,  az I N V O R G  Rt.  megvételével  3,4 millió Ft. Ez azt j e l ent i ,  hogy a 
tel jes részaránybó l  68 % - o s  részaránya lenne Várpa lo tának .

A határozat i  javas lat  2.) pont ja  e lgondolásra ,  e l go ndo lk od ta t ás ra  kell, 
hogy késztessen bennünket .  Van itt Heidl  Gyö rgy  úr által egy összeál l í tott  
anyag,  miszerint  276 mil l ió a külső és belső közművek  megvalós í tásának 
becsül t  köl tsége összesen.  A pályázathoz  le kell tenni  az önrészt .  Ha a 
taggyűlés  úgy dönt ,  hogy törzstőke  arányosan,  akkor  az azt j e l ent i ,  hogy  - én 
nagyon opt imál is  esetben s zámolok  - 30 % - o s  önrész,  a 270 mi l l ióhoz.  Az 
egész inf rastruktúrát  meg kell csinálni ,  azaz a végső k iadásunk kerek 
számmal  82 mil l ió Ft. Ha mi 68 % - o s  t öbbségi  tu la jdont  nyerünk,  akkor  55 
mil l ió Ft -ot  kell letenni  saját  részt a pályázathoz ,  ha a tel jes összegre most  a 
Terület f e j l esztés i  Tanácsnál  pályázunk.

A 3. )  pont  " h o z zá j á ru l  külső tőke b e v o ná s áh oz "  - ez nem egy légből  kapott  
do l og ,  mert  a városbó l  vol t  j e l entkező .  Ha kell 150 mi l l iót  teszek le és az 
azonnal i  megtérülés ,  aminek  a p ro b l émá j a ,  hogy a t u l a j d o n o s o k  úgy 
döntö t tek ,  ho g y  2-3 éven belül  teljes visszatérülés lesz,  ho zadé ko t  ők nem 
valósz ínűsí tenek,  hosszabb f o lyamat ,  viszont  az összes fej lesztési  pénzükre  és 
h i t e l garanc i á jukra  szükség van.  Ez a Ieg e l go nd o l ko dt at óbb ,  mert  innen lehet 
v i sszapörgetni .  Én azt tudom elképzelni ,  mar ad j o n  meg a 10 % ,  v o n j u n k  be 
külső be f ektetőt ,  lehet t öbbségi  t ula jdonos  is. Ha a külső befektető  befektet ,  
azt m o n d j a ,  hogy  rendben van,  de 10 mil l ió Ft-ra emelem fel az a pp or to t  és 
én teszem hozzá az összeget .  Innentől  kezdve  a társasági  szabályzat  szerint 
lehet variálni .  Egy a lényeg,  amit  sa jnálok,  hogy a tavalyi  kft.  működés i  
kö l tségeihez  37-38 mil l ió Ft-ot  adot t  az A l u m í n i u m k o h ó ,  amit  a 
t o v á b b i a k b a n  az idén már  nem ad. Az Ipari  Park nem var iá lható .  Szűz 
területet  nemcsak  Várpa lo ta  térségében találnak Ipari  Parknak.  Ezen az 
Ipari  Parkon legalább a partszél i  csat lakozási  inf rastruktúra megvan,  ha ez 
össze j önne ,  akkor  azt m o n d o m ,  hogy valamivel  t öbb  az esélyünk,  mint a 
több i  Ipari  Parknak.  Csak tá jékoztatásul  mo nd om ,  hogy a Terület fe j lesztés i  
T a ná c s h oz  az Ipari  Park Kft .  bead pályázatot  infrastrukturál i s  
beruházáshoz ,  nem t udom,  hogy mi lyen szerencsével  f o gnak  j árni .  Ha a 
kettőt  össze t udnánk  vonni ,  az j ó  lenne és akkor  egy Kft - t  üzemeltetnénk.  
Be fe j e zé s ké ppe n  azt kell e lm ond a no m,  hogy itt volt  a Képvi se l ő - tes tüle t  előtt 
a 296.  számú anyag,  hogy mennyi  lett megszavazva  a Kft .  idei 
kö l tségvetésére .  Mi  10 mil l ió Ft-ot  szavaztunk meg - a Kft .  nem fog t öbbet  
adni  - közel  olyan nagyságrendben ,  mi nt  tavaly,  ez viszont  a három 
m e ne d zs me n tn ek  a létét veszélyezteti .  Ennyi  és nem t öbb .  Mi re  kapok 
f e lhatalmazást  ho lnap?

Kérdése  kinek van?

V á m o s i  T i b or :
Mo st  biztos  el kell dönteni ,  hogy a Kf t -nek  a tu l a jdonos i  arányai  hogyan 

legyenek.  Az  ilyen biztos í ték arra,  hogy ha 68 %  lesz a miénk,  akkor  86
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mill ió Ft önrészt  kell bef izetni ,  de mi kor?  Muszá j - e  ho l naptó l  felemelni  a 
tőkét?

L e s z k o v s z k i  T i bo r :
M a r a d n a  a törzstőke  5 mil l ió Ft. Pályázni  kell.

V á m o s i  T i b o r :
Ho l nap  be lehet adni .  Me ly i k  összegekre,  mind a 270-re?

L e s z k o v s z k i  T i b or :
Igen.  A banki  igazolást  be kell vinni ,  melyszerint  Vá rp a lo tá n  most  ebben a 

p i l lanatban 5 mil l ió Ft van az Ipari  Park rovat unkon ,  mert  a másik 5 mill ió 
Ft -ot  átutal tuk.  Tehát  ezzel az 5 mi l l ióval  mehetünk önrésszel .

V á m o s i  T i b o r :
M e d d i g  lehet beadni  a pályázatot?  Fo l yamatosan?

L e s z k o v s z k i  T i bo r :
Fo lyamatosan  augusztus  31- ig.

V á m o s i  T i b o r :
Azt  m o n d an ám ,  hogy az Ipari  Park egyszer  biztos,  hogy kell,  tehát t ovább  

kell lépni .  Nem is biztos,  hogy  ennyi  pénzt  az O TP nekünk  hitelezne,  mert 
csak hitelre tud nánk  felvenni ,  nem v a g yo k  benne biztos ,  hogy  kezességet  
vál lalna és ezt mi majd  be t ud juk  f izetni .  Mi nd enho l  ennek utána is kel lene 
nézni .  Jó is lenne egy külső befektető ,  aki még érdekelt  is l enne,  hogy  minél  
e l őbb  be te l epül j ön .  Ha én lennék az a b i zonyos  befektető ,  ha 50 mi l l iót  ide 
beteszek,  akkor  még azt is sej tem,  hogy  kinek m o n d j a m ,  hogy  gyere  ide, 
ho l napután  vissza is vesszük ezt a pénzt .  Magy ar ul  azt akar om mondani ,  
hogy  meg kel lene keresni ,  de ez nem egyszerű dolog.  Tö r té nt - e  már  ennek 
é rdekében  va lami lyen előzetes megf igyelés?

L e s z k o v s z k i  T i bo r :
A fő t u l a j d o n o s n a k  volt  már  tárgyalása,  nem ő kezdeményezte ,  hanem őt 

kereste meg a befektető .  Nem úgy ment,  hogy  ő ebben törzstőke  betétes akar 
lenni ,  mint  alapí tó  tag,  hanem befektető  összeg 100 mill iós nagys ágr endbe n .

V á m o s i  T i b o r :
Ha ilyen nagyságrendde l  lép be,  ak ko r  a mi t őkénk vagy  tu la jdoni  

ar ány unk  5-10 %  lesz.

L e s z k o v s z k i  T i bo r :
Ő garanc iát  kér a Kf t - tő l  ahhoz,  hogy  a 100 mill iós pénznek  minimum 

garantál t  hozadéka  legyen és ez v i sszatérül jön.  A pénzügyi  be f ekt et ők  így 
do l goznak .  Am i t  bevitt  az ö nk o rm á ny za t  37 hektárnyi  területet ,  azzal 
s zámol junk ,  hogy  az legyen az Ipari  Park,  a 37 hektárnyi  terület  és amit 
eddig  be f ektet tünk,  maximum 10 mil l ió Ft-ot ,  öt év múlva kap unk  50 mill ió 
Ft-ot .  Ezzel a mi n i mum kr i tér iummal  c s iná l janak  amit  akarnak.  A föld nincs 
b eap po rt á l va .  A f ö ldre  v on at ko zó a n  a két ö n k o rm á ny z a t  és az 
A l u m í n i u m k o h ó  letette azt,  hogy 25 évig erre a célra használható ,  de nem
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be appo rt á l hat ó .  Ez a másik végső eset. M a r a d u nk  a 10 %-náI ,  nem k ívánunk 
elvenni  senkitől ,  hozhat  be külsőt,  az egyetlen kr i tér ium kitétel  az, hogy a 
f ö ldterület  200, -  Ft /m2 ár, az eddig  be f orgatot t  pénzt  k ap juk  meg.  Az okat  a 
fel tételeket  a be f ekt et őnek  adórende l etben  biztos í t juk .  Ez a két szélsőség 
van.  T ö b bs é g i  tu la jdon megszerzését  tegye meg,  fej lesztési  pénzbő l  fej lesztési  
garanc i ákat  vál lal j on.

D o m o k o s  István:
M e g t u d h a t j u k ,  hogy ki ez a helyi  be fektető?

L e s z k o v s z k i  T i b o r :
Erre nem kaptam felhatalmazást .

D o m o k o s  István:
A negyed ik  o ldalon lehetőségek vannak  fe lsoro lva ,  szer intem az utolsó 

kettőt  kell megvizsgálni :  " Ke r e s n i  kell egy megfele lő  tőkével  rendelkező  
t u l a jdonos t ár sa t  . . . "  és " A  megfele lő  tőkével  rendelkező  t ul a jdonos társ  
f ö ldterüle t  értékesítési  j o g á t  kapja  meg . . . "  szövegrészeket .  Az a lényeg,  hogy 
Ipari  Park készül j ön,  l egyen munkahely .

L e s z k o v s z k i  T i b o r :
Ami  el van f o gad va  erre az évre és még bent van a kasszában 5 mil l ió Ft, 

add ig  a határ ig  se vá l la l junk  fel önrészt?  Arró l  van szó,  hogy a működés i  
ho zz á já r ul ás ho z  ki hogy  j árul t  hozzá,  ha 1 mil l iót  ad,  az a saját  rész 
a r ány ába n 10 % - o t  j e lent .

D o m o k o s  István:
A határozat i  javas lat  1.) pont jáva l  egyet kell érteni ,  v i szont  a 2.)  pontnál  a 

saját  önrészt  - ha lesz külső befektető  - nem kell b iztos í tani ,  a 3 . ) - 4 . )  pont  
e l f ogadható .

L e s z k o v s z k i  T i b o r :
A határozat i  j avas lat  2.) pont ja  akkor  úgy hangzik,  hogy  "vá l la l ja ,  hogy  a 

Vá rp a lo ta i  Ipari  Park Kft .  terület fej lesztési  és egyéb a l ap ok ho z  be ny új t o t t  
pá l yázatához  és egyéb kiadása ihoz  1999. év hátralévő részéhez max i mum 5 
mil l ió Ft-tal  j á ru l  h o zz á " .

Az  1.) po nt ban  vi szont  döntsünk.  Ha az I N V O R G  Rt.  f e la jánl j a  elővétel i  
j o g g a l  rendelkező  alapító  tagnak az ő részét,  akkor  k a p k o d j a k  vagy  ne 
k a p k o d j a k ?

J á m b o r  Att i la:
De akkor  4,5 mil l ió Ft-ot  f i zetünk be.

L e s z k o v s z k i  T i b o r :
Igen,  de az A l u m í n i u m k o h ó  Kft .  t örzs t őké j ébő l  nem veszünk egy g r am mo t  

sem.
A határozat i  j avas lat  1.) pont ja  kihúzva és be j ön  helyére,  hogy  " f e l a ján l ás  

esetén max i mum 10 %  törzsbetét ,  500.000, -  Ft névértéken m eg v á sá r o l " .
Ha az I N V O R G  Rt.  f e la jánl ja ,  akkor  élünk az e lővásárlási  j o g u n k k a l ,  ez 

azt j e l ent i ,  hogy  a működésre  és önrészre  marad 4,5 mill ió Ft.
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A 3. )  pont :  " h o z zá j á ru l  külső tőke be vo nás áho z  úgy,  hogy keresni  kell 
megfe le lő  tőkével  rendelkező  tu la jdonostársat ,  aki határozot t  időre  kapna 
kor l átozo t t  tu la jdonos i  j o g o k a t ,  majd  az idő le járta után a hozadékkal  
megnöve l t  tőkerészt  a több i  tu la jdonos  megvásáro l j a ,  vagy megbízásos  
munka  el lenértékeként  kif izeti .  Mego ldás  lehet még,  hogy  egy kisebb 
t u l a j d o n i  rész mellett,  tagi  kö l csön f o r má j áb an  biztos í t ja  a szükséges t őké t " .

A 4. )  pont  így szólna:  " h oz z á j á r u l  külső személy általi  t öbbség i  tu la jdon 
megszerzéséhez  úgy,  hogy  a megfele lő  tőkével  rendelkező  t ula jdonostárs  
f ö l dterü l e t  értékesítési  j o g á t  kap ja  meg,  amivel  szabadon  rendelkez ik.  A 
f ö ldterü le t  értékét  és nagyságát  a közművesí téssel  megnöve lve  célszerű 
f i gye l embe  venni . "

Ak i  így a határozat i  j avas lat tal  egyetért ,  kérem szavazzon!

A Képviselő-testület 10 igen szavazattal a következő határozatot hozta:

229/1999. (VI.30.) számú képviselő-testületi határozat:

V á rp a lo t a  Város  Ö nk or m á n y z a t i  Képvise lő - testülete ,  mint a Várpa lo t a i  Ipari  
Park M ű k ö d t e t ő  Kor lá to l t  Felelősségű Társaság alapí tó  tagja a Kft .  t ovább i  
m ű kö dé s e  érdekében e lhatározza,  hogy :

1.) f e la jánlás  esetén max i mum 10 %  törzsbetétet ,  500.000, -  Ft névértéken 
megvásáro l ,

2.)  vál lal ja ,  hogy a Várpa lo ta i  Ipari  Park Kft .  terület fej lesztési  és egyéb 
a l a p o k h o z  benyú j t ot t  pá lyázatához  és egyéb k iadása ihoz  1999.  év hátralévő 
részében maximum 4,5 mil l ió Ft önrészt  biztosít ,

3. )  hozzá járu l  külső tőke bev onás áho z  úgy,  hogy  keresni  kell megfele lő  
tőkével  rendelkező  tu l a jdonos társat ,  aki határozot t  időre  kapna kor látozot t  
tu l a j d on os i  j og o k a t ,  ma jd  az idő le járta után a hozadékkal  megnövel t  
tőkerészt  a több i  t u l a jdo no s  megvásáro l j a ,  vagy megbízásos  munka 
e l l enértékeként  kif izeti .  Me go l dás  lehet még,  hogy  egy kisebb t u l a jd on i  rész 
mel lett ,  tagi kö l csön f o r m á j á b a n  biztos í t ja a szükséges tőkét,

4. )  hozzá járu l  külső személy általi  többségi  tu l a jdon  megszerzéséhez  úgy,  
hogy  a megfele lő  tőkével  rendelkező  tu la jdonos társ  fö ldterület  értékesítési  
j o g á t  kap ja  meg,  amivel  s zabadon  rendelkez ik.  A f ö ldterület  értékét  és 
nagyságát  a közművesí téssel  megnöve l ve  célszerű f i gye lembe  venni .

Fe lhatalmazza Leszkovszki  T i b o r  po lgármester t  je len határozatban  f oglal tak 
szerint i  tárgyalások fo lytatására és a társasági  s zerződés -módos í tás  
aláí rására.

Felelős :  Leszkovszki  T i b o r  po l gármester

H a t ár i dő :  döntés meghozata látó l  számított  15 napon belül

-  10 -



3. /  Határozathozata l  a távfűtés és használati  melegvíz szolgáltatás vo na t 
kozásában (204. )

L e s z k o v s z k i  T i bo r :
Á t a d o m  a szót János iné  Izsó Ildikó közigazgatás i  szaktanácsadónak.

J á n o s i n é Izsó I ldikó:
Mi nt  az e lőter jesztés  is tartalmazza a Távhőszo lgá l ta tó  K f t -ne k  a működés i  

engedély i  kérelme már  bent  van,  viszont  ahhoz  csatolni  kell a j ó v á h a g y ó  
üzleti  tervet ,  i l letve az árképzésére  vo nat ko zó  szabályokat  is. Természetesen 
ez azt j e l ent i ,  hogy a Képvise lő - testület  most  dönt ,  hogy  az amor t i zác i ó t  
mi lyen % - b a n  veszi  f i gye lembe,  úgy készül  el a rende le tben a később  
e l f o gad and ó  árkalkulác i ó ,  árképzési  előírás.

L e s z k o v s z k i  T i bo r :
Kérdése  kinek van?  így marad a helyzet ,  a j e lenlegi  f ogyasztó i  ár,  de 

tisztességes amor t i zác i ó  kell.  Az üzleti tervvel  kapcso latban  nekem nincs 
hozzászó lásom.  Én azt m o n d o m ,  hogy menet  közben,  május  1- jé ig nem önál ló 
vol t  a cég.  Szeretnék vi sszaemlékeztetni ,  hogy  veszteséges lesz a p ró ba üz em e  
a f ű t ő mű n ek  - akik ezt híresztelték,  ők szépen elhal lkultak,  mert  va lahonnan 
t ud omás ukr a  juto t t ,  hogy j a n u á r  végén Fürjes  László úr itt megbízást  kapott  
arra,  hogy  ő lesz az ügyvezető  igazgató és szervezzen Kft - t .  A lényeg az, hogy 
ha zavarmentes  az üzem,  most  a nyári  hóna pb an  megtermel t  vi l lamos  energia 
annyi  árbevéte l t  eredményez ,  mint amenny i  a fűtőmű összköl tsége.  Tehát  
nem vélet lenül  vol t  néhány üzemzavar ,  az üzemzavar  minden esetben 
v i sszavezethető  arra,  hogy  a fűtőműtő l  a Rákócz i - t e l ep  sarkáig húz ódó  kábelt  
hat helyen kötöt ték  és rosszul ,  ez zárlatot  okozot t  főleg egy esőzés után és az 
automat ika  rendszer  e l romlott .

Kérdés e  kinek van?  Vé lemény ,  észrevétel?
Aki  a határozat i  j avas l ato t  e l f ogadja  - az a l apd í jakra  vo na t ko zó a n  a 

f űt őmű 50 % - o s  a mo r i zác i ó j áv a l  -, kérem szavazzon!

A Képviselő-testület 10 igen szavazattal a következő határozatot hozta: 

230/1999. (VI.30.) számú képviselő-testületi határozat:

Vá r pa lo t a  Város  Ö nko r mány z at i  Képvi se l ő - testülete  a Várpalo ta i  
Távhő szo lgá l ta tó  Kft .  1999 .05.01. -1999.12.31.  között i  i dőszakra vonat kozó ,  
1999.  évi üzleti  tervét  e l f ogad ja  azzal,  hogy 
a távhőszolgál tatás i  d í jak  árka l kul ác i ó j át

- a hőd í j ak ra  vo nat ko zó  az üzleti tervben f og la l taknak megfe le lően,
- az a lapd í jakra  vo na t ko zó a n  a fűtőmű 50 % - o s  amo rt i zác ió jáv a l
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